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Mødereferat: LUU Træ 
 

Dato 5. marts 2025 Tid: 13:30 – 15:50 

Sted Learnmark Horsens, Vejlevej 150, 8700 Horsens – lokale 230 

Mødeleder Henrik Tode 

Deltagere Henrik Tode, Johan Varberg, Jacob Udsen, Jacob Bismuth, Kim Aagaard, Hanne Koblauch 
Christensen  

 
Afbud Kim Thomsen, Búgvi Poulsen, klasserepræsentant, Tine Valente, Peter Hjortdal Andersen 

Referent Carina Würtz Rolskov 

Dagsorden 

1. Velkommen til LUU på mestersiden 

2. Oplæg fra skolens bestyrelsesformand Tine Valente 
3. Orientering fra klasserepræsentanten 
4. Orientering fra Learnmark – Efteruddannelse 

a. AMUkvalitet 
5. Orientering fra Learnmark - EUD 

a. Elevtilfredshedsundersøgelse 

b. Virksomhedstilfredshedsundersøgelse 
c. Årshjul for LUU 

6. Orientering fra fagkomiteen 
7. Konstituering af formand/næstformand 

8. AUB 
9. Svendeprøve forår 2025 (hvem gør hvad?) 
10. Eventuelt 

 
Ad 1) 
Velkommen til Johan Varberg og Jacob Udsen, som er nye medlemmer i udvalget. Henrik Tode gav de nye 
medlemmer en introduktion til arbejdet i LUU.  
Hanne Koblauch introducerer dem til Byggeriets Uddannelsers on-boardingprogrammet.  
 
Ad 2) 

Tine Valente, bestyrelsesformand ved Learnmark, måtte melde afbud til mødet. Tine inviteres med til 
næste LUU-møde.  
 
Ad 3) 
Der deltog ingen klasserepræsentant til dagens møde grundet den snarlige svendeprøve.  
Henrik Tode har været i dialog med klassen. Klassen havde ikke emner, der skulle bringes op i LUU, hvilket 

er et positivt tegn.  
 

Ad 4) 
FKB 2937 Bygge- og anlægsopgaver i lettere materialer scorede fine evalueringsresultater i 2024. 
Skalaen løber fra 0-7. 

• Kursusudbytte: 5,84 
• Lærerens indsats: 5,97 

• Form og indhold: 5,86 
• Svarprocent: 73,9 %  
• 836 besvarelser i perioden (2024) 
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Alle uddannelsesudbydere i landet skal søge om godkendelse til fortsat at udbyde AMU-kurser. Der er 
deadline på dette 18. marts, så der er fuld gang i arbejdet med at skrive ansøgninger.  

Der ansøges om 17 FKB’er.  
 
Ad 5) 
Jacob Bismuth orienterede om nyt fra EUD-området: 
Der er stor ros til det store arbejde der er lavet i afdelingen med at få hele uddannelsesforløbet 
digitaliseret på PraxisOnline.  
 

Der er 11 indmeldte i skoleoplæring, men kun to går på skolen fysisk. En af eleverne, skal i VFU i løbet af 
ugen. 1 skoleoplæringselev er til svendeprøve. De øvrige indmeldte er i delaftale.  
 
Ad 5 – a) 
Jacob Bismuth orienterede om elevtrivselsundersøgelsen (ETU), som bliver lavet hvert år.  

Spørgsmål og tidsplan for denne undersøgelse styres af Ministeriet.  

Generelt set ser det rigtig fint ud. Dog ligger Learnmark lige under landsgennemsnittet.  
Elevtrivselsundersøgelsen sendes med referatet ud.  
 
Learnmark synes der er lang tid fra besvarelse til mulig handling i elevtrivselsundersøgelsen, da der går 
flere måneder fra besvarelse til rapport.  
Learnmark gør derfor også brug af mikromålingsværktøj, hvor GF2-eleverne svarer på spørgsmål fem 
gange i løbet af deres grundforløb. Fordelen ved denne undersøgelse er et skolen løbende kan korrigere 

overfor de elever, som har lavet målingen. 
Målingerne viser meget stor tilfredse med Learnmark som skole og ikke mindst elevernes klassetrivsel.  
 
Johan Varberg eftersøgte grunde til hvad der kan spille ind i forhold til lavere trivsel og manglende 
koncentrationsevne på skolen kontra i praktikken.  
Der fulgte en dialog om de unges kultur i dag, støttemuligheder og diagnoser.  
 

Ad 5 – b) 
Jacob Bismuth orienterede om, at der har været foretaget virksomhedstilfredshedsundersøgelse i 4. kvartal 

2024, for alle virksomheder, som har haft lærlinge på skolen i 2024. 
Der har været 26 besvarelser på tømreruddannelsen. Undersøgelsen er sendt til 110 virksomheder, hvilket 
giver en svarprocent på 23,64.  
Rapporten er vedhæftet som bilag til dette referat.  

 
Skolen gør meget for at skabe den gode relation med virksomhederne.  
Her kan blandt andet nævnes 

• Miniguide (vedhæftet) 
• Mesterbesøg 
• Opsøgende arbejde 
• Hjælp til indgåelse af uddannelsesaftaler 

 
Udvalget er ærgerlige over den lave besvarelsesprocent.  
 
Ad 5 - c) 
Jacob Bismuth gennemgik udkast til årshjul til LUU’ernes arbejde.  
Årshjulet er vedhæftet som bilag til dette referat.  
Hanne Koblauch opfordrede til også at se mere ind i årshjulet fra Byggeriets Uddannelsers side.  

 
Ad 6) 
Henrik Tode orienterede om nyt fra fagkomitéen: 
Byggeriets Uddannelser har ansat fem regionale konsulenter, som skal hjælpe skolerne og LUU med at få 
oprettet flere lærepladser. Der er en udfordring med at få skaffet nok lærepladser på landsplan.  
Tina Hjorth Stender er ansat til at dække det midtjyske område.  

Hanne Koblauch supplerede med at skolen har en forpligtigelse til at 80 procent af eleverne på 
grundforløbet skal have en underskrevet uddannelsesaftale ved afslutningen af grundforløbet. Ingen skoler 
kan opfylde dette krav. Derfor har det faglige udvalg blandt andet ansat de fem regionale konsulenter.  
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Der er netværksmøde i Byggeriets Uddannelser i næste uge for de lokale uddannelsesudvalg. Mødet 
afholdes i Horsens.  

 
Ad 7) 
Henrik Tode er valgt til formand. Johan Varberg er valgt til næstformand.  
 
Ad 8) 
Kim Aagaard har stort fokus på individuelle samtaler med eleverne.  
Der er også meget stor fokus på virksomhederne, således det rette match kan sikres mellem elev og 

virksomhed.  
Virksomheder, som ikke har brugt deres uddannelse i et år, bliver ligeledes kontaktet.  
61 GF2-elever har pt. ikke en underskrevet uddannelsesaftale.  
Der er løbende dialog med formanden for det lokale uddannelsesudvalg.  
LUU har indbudt ny-godkendte virksomheder til fyraftensmøde. Desværre mødte ingen op til dette 

arrangement.  

Hanne Koblauch opfordrede udvalget til at kigge på mulighederne for at LUU varetager opgaverne i AUB-
projektet.  
AUB-ansøgning og handlingsplan sendes med referatet ud, således de nye LUU-medlemmer kan orientere 
sig om indholdet i AUB-projektet.  
 
Jacob Bismuth orienterede om Lærepladsalliancen. Folder om Lærepladsalliancen medsendes dette referat.  
 

Ad 9) 
Henrik Tode orienterede om de kommende svendeprøver med svendeprøveafslutning 28. marts 2025.  
Formand og næstformand skal underskrive svendebrevene. Henrik Tode sørger for at indkalde Johan 
Varberg til dette. Henrik Tode følger op på gaven fra DI.  
Henrik Tode orienterer Jacob Bismuth om hans rolle til svendeprøvesafslutningen. 
 
Ad 10) 

Jacob Bismuth foreslog at holde et møde i mesterforeningen på skolen, hvor fx Videncenteret kan holde et 
oplæg.  

Jacob Udsen orienterede om at et lignende arrangement er ved at blive etableret i Håndværkerkollegiet.  


